
ČESKÁ   ASOCIACE   BASKETBALOVÝCH   ROZHOD ČÍCH 
 
Věc: Interpretace pravidel – technická komise FIBA Evropa 
 
 
Situace 1: 
 
 
Hráč A4 střílí na koš a míč uvízne mezi obručí a deskou, když ještě zbývá 13 sekund na dokončení 24 
sekundového období pro družstvo A. Šipka pro alternativní držení míče ukazuje držení pro družstvo A. 
Má družstvo A nárok na nových 24 sekund ? 
 
Odpověď:  NE  
Míč se musí odrazit od obruče a pak bude správně nastaveno nových 24 sekund pro tým A. Míč uvízlý 
mezi obručí a deskou nemá povahu se odrazit od obruče. Týmu A zůstává míč a 13 sekund na dokončení 
útoku. 
 
Situace 2: 
Během posledních 2 minut 4. období, tým B má míč pod kontrolou na své zadní polovině, když se od hráče 
A4 míč odrazil do zámezí. Tým B žádá o oddechový čas. Po oddechovém čase se vyhazuje na středové čáře 
naproti stolku, B5 přihrává míč B8, který stojí na zadní polovině. Zůstávají týmu B pouze 3 sekundy na 
odehrání míče do přední poloviny? 
 
Odpověď: NE 
Tým B je oprávněn hrát nových 8 sekund na zadní polovině, které následují po tomto oddechovém čase. 
 
Situace 3: 
Hráči A7 jsou přiznány 2 trestné hody. Poslední trestný hod je úspěšný. Před tím, než je míč k dispozici 
družstvu B pro vyhození z pod koše, tým A žádá o oddechový čas. Bude mu přiznán? 
 
Odpověď: ANO 
 
Situace 4: 
Hráči A6 je přiznán 1 trestný hod. Před tím, než je mu podán míč, žádají o oddechový čas obě družstva. 
Trestný hod je úspěšný. Může být poté přiznán oddechový čas kterémukoli družstvu? 
 
Odpověď: ANO 
 
Situace 5: 
Trenérovi družstva A je udělena technická chyba. Tým B bude provádět 2 trestné hody a poté vyhazovat 
na středové čáře naproti stolku. Poslední trestný hod je neúspěšný. Před tím, než je míč předán na 
středové čáře hráči B pro vyhození, tým A žádá o oddechový čas. Bude mu přiznán? 
 
Odpověď: ANO 
 
Situace 6: 
Během posledních dvou minut hry, A5 střílí úspěšně na koš, po němž následuje oddechový čas pro 
družstvo B. Bude se po oddechovém čase vhazovat na středové čáře naproti stolku? 
 
Odpověď: ANO 
Zde není právo volby – míč musí být správně předán pro znovuzahájení hry. 
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